第20屆台塑企業應用技術研討會
20th Formosa Plastics Group Applied Technology Conference
『研發論文暨海報競賽』評審辦法
Research Paper and Poster Competition – Evaluation Guidelines
1. 論文徵稿領域分為「A.機電電子與資通訊」、「B.半導體與光電科技」、「C.化工製程與尖端材料」、「D.綠色能源與環保科技」、「E.健康醫療與生物科技」、「F.健康照護與社區關懷」、「G.大數據與人工智慧」、「H. 其他創新應用、管理與設計」等八領域。論文投稿僅採網路上傳方式，其餘方式概不受理。(企業組統一由總管理處上傳投稿)
Paper Submission Categories: (A.) Mechatronics, Electronics, and Information & Communication Technology (B. ) Semiconductor and Optoelectronic Technology (C.) Chemical Processes and Advanced Materials (D.) Green Energy and Environmental Technology (E.) Healthcare and Biotechnology (F. ) Health Care and Community Care (G.) Big Data and Artificial Intelligence (H.) Other Innovative Applications, Management, and Design
2. 投稿論文者須於研討會當日以海報方式發表研發成果。
Authors must present their research findings via a poster on the day of the conference.
3. 評審項目：(1)論文部分-論文稿內容(30%)、海報美工(30%)、創新與應用價值(40%)；(2)海報部分-完整性(30%)
、舒適性(30%)、
創新性(40%)。
Paper Evaluation: (1) Paper content (30%) (2) Poster design (30%) (3) Innovation and application value (40%), Poster Evaluation:(1) Completeness (30%) (2) Clarity and readability (30%) (3) Innovation (40%)
4. 競賽分為「企業組」與「學校組」分別評比，每組依論文及海報兩項成績總合各選出特優2名與優勝10名，於大會閉幕時宣佈並頒獎，特優獎每名頒發獎盃、獎狀及獎金10,000元，優勝獎每名頒發獎牌、獎狀及獎金8,000元。
5. The competition is divided into the Corporate Group and Academic Group, with separate evaluations. Each group will select two Outstanding Awards and ten Merit Awards based on the combined scores of the paper and poster. Outstanding Award recipients will receive a trophy, certificate, and NT$10,000 prize. Merit Award recipients will receive a plaque, certificate, and NT$8,000 prize. Winners will be announced and awarded at the closing ceremony.
6. 另以不分組方式遴選海報競賽成績前五名及佳作六名，第一名到第五名每名頒發獎狀及獎金分別為第一名6,000元，第二名5,000元，第三名4,000元，第四名3,000元，第五名2,000元，佳作每名頒發獎狀及獎金1,000元。大會得視參賽作品增加海報競賽佳作獎數名，每名頒發獎狀但無獎金。得獎者未參與領獎，視同放棄領取獎金資格，獎盃、獎牌及獎狀則於會後採郵寄方式寄予得獎者。
7. An overall evaluation (regardless of group) will select the top five posters and six honorable mentions. Top Five Poster Awards: 1st Place: NT$6,000,2nd Place: NT$5,000,3rd Place: NT$4,000,4th Place: NT$3,000,5th Place: NT$2,000, Honorable Mentions: NT$1,000 each. Additional honorable mentions may be awarded, but without monetary prizes. Winners must be present to receive their awards; failure to attend will result in forfeiture of the cash prize. Trophies, plaques, and certificates will be mailed to absentees after the event.
8. 評審委員評定參賽論文及作品，未達受獎標準者，該獎項得從缺。
A panel of experts and scholars, appointed by the conference, will serve as judges. If submissions do not meet the award criteria, certain awards may remain vacant.
9. 評審委員由大會遴聘專家學者組成。
All submissions must follow the conference’s formatting guidelines. 
10. 論文與海報格式請依大會辦法製備，未依規定者，將酌予減分。
Submissions that fail to comply may be subject to deductions.
第20屆台塑企業應用技術研討會
20th Formosa Plastics Group Applied Technology Conference
『研發創意實物競賽』評審辦法
Research and Innovation Prototype Competition – Evaluation Guidelines
1. 研發創意實物競賽須具備實際作品參賽，由大會遴聘企業專家於現場實地評審，參與競賽作品均需張貼海報，並有專人於現場解說。
Entries must be physical prototypes. A panel of industry experts appointed by the conference will conduct on-site evaluations. Each submission must include a poster and have a representative available for explanation during the exhibition.
2. 研發創意實物競賽須有實體及海報展示，其海報內容應含：
(1)作品摘要、(2)運用技術與方法、(3)商業潛力、(4)創新性、
(5)應用價值，所有參與競賽的作者均需準備海報於研討會當天張貼。
Poster Content Requirements: (1)Project Abstract, (2)Applied Technologies and Methods ,(3)Commercial Potential , (4)Innovation, (5)Application Value, All participants must prepare a poster for display on the day of the conference.
3. 評審計分標準為：海報美工(10%)，實物操作(10%)，創新性(20%)，商業潛力與應用價值(60%)。
Evaluation Criteria: Poster Design (10%), Prototype Demonstration (10%), Innovation (20%), Commercial Potential & Application Value (60%).
4. 研發創意實物競賽由評審委員於現場直接從企業組與學校組各評選出前五名及佳作三名，第一名到第五名每名頒發獎盃、獎狀及獎金分別為第一名50,000元，第二名40,000元，第三名30,000元，第四名20,000元，第五名10,000元，佳作每名頒發獎牌、獎狀及獎金5,000元。大會得視參賽作品增加佳作獎數名，每名頒發獎狀但無獎金。得獎者未參與領獎，視同放棄領取獎金資格，獎盃、獎牌及獎狀則於會後以郵寄方式寄予得獎者。
Corporate Group and Academic Group will be evaluated separately.

Top Five Awards and Three Honorable Mentions will be selected from each group. Top Five Awards: 1st Place: NT$50,000, trophy, and certificate, 2nd Place: NT$40,000, trophy, and certificate, 3rd Place: NT$30,000, trophy, and certificate, 4th Place: NT$20,000, trophy, and certificate, 5th Place: NT$10,000, trophy, and certificate Honorable Mentions: NT$5,000, plaque, and certificate each.
Additional honorable mentions may be awarded, but without monetary prizes. Winners must be present to receive their awards; failure to attend will result in forfeiture of the cash prize. Trophies, plaques, and certificates will be mailed to absentees after the event.
5. 海報格式請依大會辦法製備，未依規定者，將酌予減分。
All posters must follow the conference’s formatting guidelines. Non-compliance may result in point deductions.
6. 評審委員評定參賽論文及作品，未達受獎標準者，該獎項得從缺。
A panel of industry experts will evaluate the submissions. If submissions do not meet the award criteria, certain awards may remain vacant.
7. 本競賽僅採網路上傳方式，其餘方式概不受理。(企業組統一由總管理處上傳報名) 
All submissions must be uploaded online. Other submission methods will not be accepted. (Corporate submissions must be uploaded by the General Management Office.)
8. 企業組與學校組第一名者需備妥25分鐘的簡報並於現場發表。
The first-place winners in the corporate Group and Academic Group must prepare a 25-minute presentation and deliver it on-site.
附件一





附件一





附件一





附件一





附件一





附件一








1

